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Léto je v plném proudu, prázdniny jako každý rok zahajujeme hodovním veselím, ale ještě před tím přinášíme 
čtvrtletní shrnutí dění v naší obci ve formě Němčičského čtení. 

Foto na obálce: Lukáš Blaha

K aždoroční závod Agrotec Petronas Rally se le-
tos konal o víkendu 16. a 17. června. V  okolí 
Němčiček jsme průjezd závodníků mohli sledo-

vat v  pátek ve večerních hodinách. Jednodenní ome-
zení průjezdu z  důvodu konání rally je kompromi-
sem z  loňských let. Diváků měla rychlostní zkouška  
Boleradice-Němčičky poměrně hodně, ačkoliv stěžejní 
místo na trati, zatáčka u bobové dráhy, nenabízela le-
tos zajímavější podívanou z důvodu zúžení trati, a tak si 
rally nadšenci našli k  fandění jiná místa podél trati. Po  
samotném závodě byla trať zkontrolována a byl poří-
zen záznam o stavu cest a přilehlých pozemků. Všechny  
pozůstatky po závodech by měly být již odstraněny. 
Ohlasy od občanů ohledně rally, které má u nás své fa-
noušky i odpůrce, zatím obec nezaznamenala. V plánu je 
během podzimu uspořádat anketu o tom, zda občané 
chtějí, aby se rally v obci dál konalo. 

Zahájení stavby přivaděče na Novou horu bylo o mě-
síc přesunuto zhruba na půlku července. Důvodem jsou  
zdržení v  procesu schvalování financování projektu, 
které poskytuje Ministerstvo zemědělství přes Pozem-
kový úřad Břeclav. Výstavba potrvá tři měsíce a přinese  
s  sebou omezení dostupnosti pozemků od vysílače 
T-Mobile až po Větřák. Vinohrady budou vždy přístupné 
alespoň z  jedné strany, aby bylo vinařům umožněno  
vjíždět do vinice kvůli stříkání. Otáčení s  traktorem na 
konci řádku na straně stavby může být ztíženo kvůli  
probíhajícím pracím, vše ale záleží na včasné domluvě, 
díky které může být pro účely obdělávání vinohradu 
okolní terén dočasně upraven.

Práce na silnici proběhly i na Haltýři, kde se opravovala 
cesta ke hřišti. Povrch byl po výkopu optického vlákna 
zarovnán dosypáním recyklátu a zhutněním. Zároveň se 

Plaveckou sezónu zahájila tělovýchovná jednota Sport Němčičky 19. června.  
Zaplavat si nyní můžete každý všední den odpoledne a o víkendu už od ranních hodin. 

Aktuální otevírací doba i ceny vstupného najdete na www.sportnemcicky.cz.
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upravily břehy zasahující do cesty, aby se silnice rozší-
řila a byla dobře průjezdná. Jinak je optika kompletně  
hotová a zprovozněná, připojeno je momentálně více 
než 65 % domácností.

Součástí předhodovních příprav byly i opravy v  pro-
storách nádvoří kulturního domu. Pracovníci obce po-
káceli máju, aby nedošlo k poškození nově vysázených 
stromů na první terase, a tento úkol jim přibude i do 
dalších let. Obnova zeleně na terasách bude dál pokra-
čovat. Je v  plánu vysadit stromy i na další dvě terasy,  
přičemž kraj přislíbil 50% dotaci na tuto činnost. Na 
nízké terase po pravé straně nádvoří podlé zdi byl  
opraven povrch, dlažba zde byla ve špatném stavu. 
Do budoucna bude také vyhověno požadavku opravit 
schody na terasy, aby si dámy neničily podpatky a ne-
docházelo k  nebezpečným pádům během hodového  
veselí. Obnoven byl také depozitář dřevěných lavkostolů 
a opravily se některé omítky. Větší výmalba čeká pro-
story nádvoří příští sezónu.

Sběrné místo u zemědělského družstva bude přesunuto 
až ke sběrnému dvoru. Důvodem je nepřehlednost úseku 
u výjezdu ze družstva a opakované problémy s hroma-
děním odpadu od cizích návštěvníků. Součástí potírání  
„odpadové turistiky“ je i instalace bezpečnostních 
kamer.

Na Ministerstvo pro místní rozvoj bylo podáno několik 
žádostí o dotace. V první řadě se jedná o pokračování 
rekonstrukce komunikace Za Humny. Související opravy 
kanalizace bude obec hradit z  vlastních zdrojů. Další  
žádost byla podaná na umístění fotovoltaických panelů 
o výkonu až 110 kWp a na takzvanou kalovou koncovku 
(kalolis) na čističku odpadních vod. Dalším nadcházejí-
cím projektem je rekonstrukce chodníku od obecního  
úřadu nahoru a schodů vedle prostřední zastávky.

Závěrem přeje starosta obce Zbyněk Slezák všem  
občanům pohodové a klidné prožití letních měsíců.

-pol-

Němčičským se daří ve stolním tenise.  
Vrcholem letošní sezony je výhra soutěže 
okresního přeboru, o kterou se zasloužili 
Václav Pinkas, Radim Stávek, Jiří Šalášek, 
Adam Sláma a Zdeněk Prokeš. Poslední 

jmenovaný je přitom se svými 70 výhrami  
a 3 prohrami nejlepším hráčem na okrese.
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Každoroční besídka pro seniory se 
letos představila v  novém kabátě. 
Odpolední setkání proběhlo v  pá-

tek 14. dubna, tentokrát pod záštitou obce 
Němčičky za spolupráce sdružení Naše 
Němčičky. 

V úvodu se ujali slova starosta a místosta-
rosta, následoval nabitý téměř dvouhodi-
nový program dětí z  MŠ a ZŠ Němčičky, 
na které poté čekala sladká odměna. Zla-
tým hřebem akce byla bohatá tombola, 
na kterou se sešlo celkem 124 cen včetně 
5 cen hlavních. Večerní zábavu potom za-
jistila DH Sklepanka až do 21. hodiny.  
Seniory na stolech čekalo bohaté občer-
stvení v  podobě koláčků, trubiček, brambůrek a chle-
bíčků. Víno zajistilo ZD Němčičky. Po dobu celé akce 
probíhalo v  přísálí promítání fotek na dataprojektoru 
s názvem „Němčičky kdysi a teď “. Jak název vypovídá,  
občané mohli porovnat fotky z minulého století s podo-
bou dnešních Němčiček.

Akce měla přes 70 účastníků, čímž přesáhla očekávání 
pořadatelů. Díky tak hojné účasti bylo zapotřebí opera-
tivně přidat stoly k sezení, aby si všichni návštěvníci mohli 
program naplno vychutnat. Co se týče zpětné vazby od 
němčičských seniorů, pečlivě přichystaný program měl 

velmi dobé ohlasy. Chválu se svými vystoupeními sklidily 
především děti z němčičské školy a školky.

Závěrem chtějí organizátoři poděkovat všem, kteří 
se na odpoledni věnovaném seniorům jakkoliv podí-
leli. Zvláštní poděkování patří pedagogům ZŠ a MŠ  
Němčičky a panu řediteli Petru Antošovi za připravený 
program, všem sponzorům za krásné příspěvky do tom-
boly a ZD Němčičky za tekuté občerstvení. Němčič-
ským seniorům děkujeme za hojnou účast a přejeme si,  
abychom se s pevným zdravím a dobrou náladou sešli 
v tak hojném počtu i v příštím roce.

Autor/Foto: Tereza Kopecká

Odpoledne pro seniory

 1. stárkovský pár Tomáš Sedlařík a Julie Stávková
 2. stárkovský pár Filip Vala a Vanesa Nováčková
 3. stárkovský pár Jan Křečan a Viktorie Grofová
  sklepníci Jakub Havlík a Marie Pátková

V neděli půjde průvod od Kulturního domu dolů dědinou k 1.stárce, 
a nahoru za humny na suchý řádek. Ze suchého řádku se půjde zpět do Kulturního domu.

V pondělí půjde průvod od Kulturního domu za humny k 2. stárce, 
poté dolů k Zemědělskému družstvu a dědinou zpět do Kulturního domu.
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Němčičských dětí stále přibývá a obec tak 
11. června přivítala nové občánky. Slavnostní 
událost zahájil pan místostarosta Pavel Gála, 

poté následovalo představení občánků a vystoupení dětí 
z Mateřské školy Němčičky. Tentokrát jsme v naší obci 
přivítali pět dětí, tři chlapce a dvě dívky. 

Maminky si odnesly vázané kytičky, děti drobný dar  
v podobě dárkové kazety a pamětní list. Tato významná 
událost byla stvrzena podpisem rodičů do kroniky a gra-
tulacemi jak ze strany rodiny, tak zaměstnanců obce.  
Nechybělo ani tradiční focení dětí v  kolébce, které je 
jednou z nejoblíbenějších momentů celého dopoledne.

Němčičky se pyšní 
novými občany



Co Vás k šití krojů přivedlo? Jste vyučená švadlenka, 
nebo jste se naučila šít kroje doma?
Bylo to tak, že to bylo potřeba. Vyučená nejsu, já mám 
zemědělku, ale v kroji jsem chodila, všecí jsme chodili. 
Mamka nás chystala všeckých, a ušila všecko kromě  
kordule. Neco šijávali aj babička, ale to už nám né, a taky 
tetička Stávková. Když já jsem ušila první kordulu, tak 
ona to vlastně vyšila tetička Stávková.

Takže zkušenost se šitím máte už z dospívání? A co 
stárkování, zažila jste?
No já jsem byla nejstarší, takže prva jsem šla v kroji já. 
Ono jindá se tolikrát nechodilo, my sme šli na hody 
v  kroji párkrát než jsem stárkovala, pak jsem dvakrát  
stárkovala, a pak už jsme nechodili. Ono tech krojů to-
tiž nebylo, takže se to tak dědilo a už se nešlo. A pak jak 
byly sestry stárky, to jsem už potom jim šila ty kordule. 
Jedna chcela mět nový šaty, ty moje nechcela, druhé  
to bylo malý, tak kvůli tomu se šily druhý kordule. 

Jestli bylo chození v  kroji omezené počtem krojů 
v dědině, kolik šlo například párů v průvodě? Nebylo 
to tak jako teď, že má průvod třeba 20 párů?
No v průvodě jsme byli enom stárci. Byli sme čtyři a za 
nama třeba enom kluci. Nebo esi nekdo šel, tak enom 
strašně málo, ale ne tak jak dnes.

A Vy jste tedy kroj zdědila po mamince nebo babičce?
Sukně jo, ale šaty jsme nechávaly šit v Pavlovicích, tady 
nebyl kdo by to ušil. Tetička Stávková to uměla, ale ne-
měla čas, a jinak si nepamatuju, že by eště nekdo to šil.  
Ale vim, že my když jsme měly čtyři stárky stejný ty kroje, 
tak jsme to měly nechátý ušit u třech v Pavlovicích.

S kým jste stárkovala?
Jeden rok byli první Joža Stávkuj, Lida Hálková, pak 
tam byli Rosťa Shejbalů s  Lidků Stávkovů, já sem šla 
s  bráchů Martinem, a potom Věra Bartošová s  Frantů  
Kolaříkovým. 

Takže jste si nejdřív odstárkovala, a pak jste se začala 
učit šít?
Snažila jsem se. Neco sem pochytla od mamky, ale já 
jsem to nedělávala, když jsme pak měli děcka. Spíš až 
potom, až jsem měla víc času trochu, tak to sem začala. 
Když byla první dcera, tak to šila ještě babička, já jsem 
šila ten vrch. A pak už to tak začínalo pro tu rodinu sem 
tam a tak, aj druzí. 

Máte přehled, kolika stárkám jste za ty roku kroj 
ušila? A jak dlouho zabere jeden kompletní kroj?  
To musí být hodin a hodin práce.
To nemám představu, to člověk dělá po chvílách, nebo 
jak výjde čas. Ale je to dost hodin. Navíc to nemožu  
dělat večír, to už na to nevidim, takže šiju přes den, když 
je světlo. Chvílu u teho sedím, pak mě začnú jít oči šejd-
rem, tak teho musim nechat. Ani si nepíšu, pro který 
holky jsem šila. Vlastně jsem začínala šit do Hustopeč, 
když v Hustopečích začínali, Verča Vítečková když začí-
nala, tak ta její maminka to začala trochu, tak jsem jim 
šila aj bílý sukně aj vrchní šaty celý. Oni to teda majů 
skoro jak my, nejaký odchylky tam sů ale jináč je to stejný.  
Tam jsem teho šila dost, a něco aj do Pavlovic.

To je vlastně pravda, tyto kroje jsou dost podobné. 
A ten náš němčičský kroj jste šila podle toho, co jste 
dřív sama nosila? Je na něm něco specifického? Jaké 
barvy se tu třeba nosily?
Šila jsem podle starých kordulí, co jsme měli doma, tak 
podle teho. Já si myslim, že tak uplně to nemá žád-
nej, jak to máme my. Hlavně na tech kordulách, to majů  
jinde třeba víc tech mašliček, víc teho zdobení, to my tam 
nemáme. Já teda říkám, že je to zbytečný. Naša mamka 
se třeba vdávala v takových skořicových šatech, ale bý-
valy brokáty různý. Třeba mamka dostala k biřmování od 
kmotřenky bílý brokátový šaty s  proužkem vyráženým.  
Jinak třeba měla bledě modrej, a určitě to nebyly ty 
těžký brokáty. Dcera vim, že měla oranžovej lehkej bro-
kát. To mě pan Kopřiva povídá „Prosim tě, to se tady ale 

Kroje jsou jedinečným prvkem kulturního dědictví našeho kraje a neodmyslitelnou součástí hodů a jiných 
přetrvávajících lidových oslav. Nositeli těchto letitých tradic nejsou jen ti, kteří na sebe v dnešní době kroj  
oblékají, ale také – a možná především – ti, kteří se o jeho udržení a zachování pro budoucí generace zasluhu-
jí jeho výrobou, chystáním a oblékáním. Kdo nemá to štěstí, že by kroj zdědil po rodičích či prarodičích, o to 
víc cení dovednost, kterou šití krojů je. Jednou z té hrstky lidí, která se v dnešní době šitím a chystáním krojů  
zabývá, je paní Jana Kacrová. 

Pod rukama jí prošly 
desítky brokátových sukní: 
„Bavit mě to musí, jinak bych to nedělala.“

nenosilo,“ a já říkám: “Běž za našú babičkú, to kupo-
vala ona.“ Tady prostě lidi nosili co bylo, protože ne-
bylo na výběr. Oni třeba chodívali aj v tech tulkách víc, 
tak to mohli mět k temu aj súkenný kordule. 

V tulkách chodívali víc? Při jakých příležitostech?
My jsme v hody měli oba dva dny sukně brokátový, vů-
bec se tulky nenosily. Ale jindá bývaly ty dožínky, vino-
braní, byly plese. A oni v  tym chodlili pořád, aj na ty 
plese, jich bylo víc, takže tak se teho využilo a na plese 
byli jenom v  tulkách. Taky jsme chodily po koledě ve 
velkým kroji jako stárky. To se na Štěpána chodilo, a co 
se vykoledovalo, tak se dalo do kostela. A to jsme měli 
marinky a vlňáčky a šátky.

Co se týče šátků, skládat turečák taky umíte jako 
jedna z mála. K tomu jste se dopracovala jak?
U nás se turečák skládá na záušnice. To dělaly tetička 
Šlancarová Tomášková, a eště nejaká tetička Oprša-
lová. Ty to vázávaly, takže tak trochu jsem to okúkala 
od nich. Byly tu Bojanovčanky, je to ale dva roky,  
nechaly si to skládat a učily se to, ale dělá to jenom 
jedna. Taky to neuměly žádná, ale naučily by se, musí 
chtět a zkusit to párkrát a ono to dojde.

A věnce? S těmi to bylo jak?
Věnce jsme na ples vůbec neměly, my jsme měli jenom 
ty turečáky. A jináč na hody měly samozřejmě stárky 
věnce a jináč chasa neměla ani turečáky v průvodě.

Ještě mě zajímá přespolní kroj. Princip šití je stejný, 
ale jak to s ním bylo, když jste stárkovala Vy?
Přespolní kroj nikdá nebyl. Tehdá se ani tak přes pole 
v  kroji nechodívalo, ale když se chodívalo, tak sme  
chodily v sukňách nebo v šatech. Tento přespolní co je, 
tak je kroj Krúžku, to není nic společnýho s naším kro-
jem. Sometová kordula bývala a červený sukně byly, ale 
nosilo se to jenom když byly dožínky nebo vinobraní, 
tak takový ty mladší děcka šly v červených sukňách. 

Bavíme se tu pořád o dívčím kroji, ale šijete také 
kroje klučičí?
Klučičí kroj jsem ušila našim klukom, ale jinak to nešiju, 
protože to mě trvá strašně dlúho. 

I tak máte určitě plné ruce práce. Přece jen, jste 
v dědině snad jediná, kdo se tomu věnuje ve větším 
měřítku, ne pouze pro rodinu. I v takovém zápřahu 
Vás to pořád baví?
Dneskaj už je to volnější, ale bavit mě to musí, pro-
tože jinak bych to nedělala, je to taková rýpačka. Už je 
teho teda dost našitýho, takže spíš dělám už jenom ta-
kový úpravy a chystání a oblíkání. Teď mám tej práce 
míň, škrobit rukávce budu a potom v hody oblíkání. Do 
příštího roku mám dělat celej kroj, ale na to je čas.

Perfektně naskládané sukně, bělostná krajka na-
škrobených rukávců, blyštivé odlesky brokátových 
šatů, tohle všechno spolu s muzikou hrající do kroku 
při nedělním průvodu vytváří neopakovatelný pocit  
hrdosti a sounáležitost, za který vděčí nejedna 
stárka právě umu paní Kacrové. 

-pol-

V minulém čtení mě zaujaly tyto dvě věty:

„Prosíme občany, aby dále dbali  
o dodržování nedělního klidu a omezili 

hlučné venkovní aktivity jako sečení  
a řezání. Tyto práce je v neděli povoleno 

provádět do desáté hodiny.“

První věta mě velmi potěšila, protože patřím k  těm, 
kteří přes týden pracují a v neděli potřebují načerpat 
nových sil a odpočinout si. Zato druhá věta mě ve-
lice překvapila a začala jsem zjišťovat, jestli je v  obci 
nová vyhláška, nebo jestli se děti učí ve škole, že by ne-
dělní den začínal jinak než ty ostatní? Prý ne, den je od  
půlnoci do půlnoci. Takže soudím, že věta byla na-
psaná omylem – neděle je neděle a nedělní klid se  
doporučuje dodržovat po celý den. Asi bylo myšleno – 
může se do desáté hodin večer – v sobotu.

Někdo namítne, že toho má moc, dřív toho tolik  
nebylo. Jenže dřív taky nebyly traktory a jiné vy-
moženosti. A že v  sobotu prší? Ono se práce najde 
vždycky – i na deštivou sobotu, aniž by to tak velice  
ovlivnilo ostatní průběh prací. 

Jsou výjimky, samozřejmě. V našem kraji jsou to stále 
žně. Ani vinař kolikrát nemusí v neděli šplíchat (i když 
v sobotu prší). A vykupovat hrozny nebo sbírat? Taky 
to může vydržet na všední den. Ukazuje tím svou moc? 
Nebo pracující z domu – vždyť ti by měli být nejvíce 
schopni naplánovat práci tak, aby nemuseli v  neděli  
rušit. Že někdo jezdí jen na víkend? Proto nemá asi  
tolik př. polností, práci si opravdu dobře naplánuje, 
nebo si domluví někoho, kdo mu to nejdůležitější  
ve všední den udělá.

V  neděli se přece má odpočívat, nabírat nových sil, 
především se věnovat rodině, návštěvám, výletům,  
obhlídce polností – naplánování prací na celý další tý-
den. Když někdo musí pracovat v neděli, tak ať si 
vezme místo křovinořezů, mulčovačů a různých okopá-
vačů kosu, srp a motyku a šplíchá starými ručními šplí-
chačkami. Pak taky pozná, jak je potřeba odpočinku  
a raději se bude věnovat těm výletům a rodině.

O dodržování 
nedělního klidu

Autor: Anonymní příspěvek
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a podívat se na to, jak se sedlají. Následně si školčátka 
mohla vybrat, na jakém koni se projedou. Z  jízdy byly 
nadšené a zážitek z jízdy na koňském hřbetu si dozajista 
uchovávají dodnes. 

Dětem přejeme, aby donesly domů takové vysvědčení, 
se kterým budou spokojené a učitelům co nejkvalitněji 
strávený čas zaslouženého volna!

-slam-

a nasadil si i dýchací přístroj s maskou. Hasiči dětem po-
věděli o své práci, ukázali přístroje ve voze a demon-
strovali, jak se spouštějí po tyči, když je hlášen poplach. 
Ještě ve školce si děti o úctyhodném, ale náročném  
povolání hasičů bouřlivě vyprávěly. 

Další výlet mateřskou školu čekal hned v květnu, kdy se 
všichni společně vydali pěšky na místní Black Rose ranch. 
Tam děti majitelka Eva Nováčková seznámila s tím, jak se 
ke koníkům chovat. Děti si koně mohly očistit kartáčem 

P říchod června signalizuje teplé letní 
dny a s  nimi také konec školního 
roku, který se neobjede bez závě-

rečných testů a konečných hodnocení.  
I v Němčičkách už se pomalu připravují na 
zasloužené dvouměsíční volno. Tomu před-
cházelo hned několik záživných událostí, 
které rozhodně nezahrnovaly pouhopouhé 
učení ve školních lavicích. 

Na konci března mohly děti i dospělí změ-
nit své osobnosti a převléknout se do vše-
možných kostýmů. Kulturním domem se  
tak poslední březnovou středu proháněli 
policajti, princezny, berušky, čarodějnice 
i včelky a o zábavu se postaral například 
vtipný klaun. 

Duben byl na dění v místní škole opravdu bohatý. Děti 
se připravovaly na příchod Velikonoc, pekly sladké dob-
roty a společně s  učitelkami vytvářely zdobená vajíčka  

za pomocí barev i odvaru z  cibule. V  tom samém  
měsíci do školy zavítalo deset předškoláků, kteří se při-
šli zapsat do 1. třídy základní školy, kam v září, tentokrát 
už s  aktovkami na zádech, nastoupí. Učitelky a učitelé 
otestovali jejich zdatnosti a obdarovali je upomínkovými 
předměty, aby na tento významný den nezapomněli. 

28. dubna přilétli do školy čarodějové a čarodějky, aby si 
výuku užili v duchu čarodějnických aktivit. Žáci se s uči-
teli tentokrát věnovali vaření, kdy starší žáci v rámci 
praktických činností pomáhali obalovat řízky, krájet  
zeleninu, aby sobě i mladším spolužákům připravili obě-
dové menu. Mezitím ostatní plnili čarodějnické úkoly  
a poslouchali písně. Kolem desáté hodiny už bylo hotovo 
a čarodějové a čarodějky si tak mohli vychutnat pokrmy, 
které si sami připravili. Poslední vyučovací hodinu si starší 
žáci vyzkoušeli, jak obstojí v kvízu o filmech a pohádkách 
s čarodějnickou tematikou a nakreslili obrázek, který  
si se spolužáky vzájemně ohodnotili. 

V ten samý den se dětičky ze školky vydaly na výlet do 
Hustopečí, kde navštívily Hasičský záchranný sbor. Ces-
tou si procvičily přecházení podle pokynů semaforu pro 
chodce a ujasnily si, co jaký panáček signalizuje. Na sta-
nici je přivítal velitel požární stanice npor. Ivo Jeřela se 
svým kolegou, který se oblékl do ochranného oděvu  

Autor: Archiv ZŠ&MŠ Němčičky

Školní rok 2022/2023 
se nachýlil ke konci, přinesl toho hodně
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Z emědělské družstvo Němčičky zažívá revoluci. 
Tamější zaměstnanci šlapou do pedálů a vytváří 
místo otevřené nejen turistům, ale také místním 

obyvatelům. V následujících měsících se plánují zaměřit 
především na rodiny s dětmi. 

„Naším cílem je, aby byl areál družstva využit co nejvíc 
to jde, a to jak pro ubytované, tak pro místní, náhodné 
kolemjdoucí a cyklisty, proto jsme se začát-
kem letní sezony zřídili samoobslužné bis-
tro, kde si kdokoliv může uvařit kávu, nato-
čit kofolu, malinovku nebo pivo. V ledničce 
čekají lahve vína, v nabídce budou také po-
lévky a plánujeme zřídit i gril, kde si místní 
a ubytovaní mohou něco ugrilovat nebo si 
založit oheň na ohništi a opéct si třeba špe-
káčky,“ popisuje novinku předseda druž-
stva David Ludín. V  samoobslužném bis-
tru můžete zaplatit třemi způsoby – v ho-
tovosti, pomocí QR kódu ale i platební kar-
tou. Předseda doufá, že se jim osvědčí po-
ctivost a správná morálka. „Jak se říká – dů-
věřuj, ale prověřuj – takže celý objekt je 
pod kamerovým systémem, kdyby chtěl 
někdo něco ukrást nebo odejít bez zapla-
cení,“ zmiňuje nutné zabezpečení Ludín.

V brzké době údajně plánují zřídit také „ko-
munitní kolchozní koloniál“, kde by nabí-

zeli zboží z  produkce místních obyvatel, jako je napří-
klad med, paštika, sirupy, marmelády nebo zavařeniny, 
aby lidé, co přijedou z celé republiky, mohli ochutnat lo-
kální produkty.

„Po letní sezoně bychom rádi vytvořili miniterásky, kte-
rých by si užily především rodiny s dětmi. Z vlastní zkuše-
nosti vím, že míst, kde je uzavřený prostor a děti se mo-

Autor: Ing. David Ludín Ph.D.

J e to přibližně patnáct let, kdy se začalo uvažo-
vat o výměně starých dveří uvnitř kostela, které 
oddělují jeho předsíň od hlavní části. V tom čase 

proběhla kontrola z  památkového úřadu, která rezo-
lutně zamítla náhradu starých dveří novými a jako jedi-
nou možnost uvedla odbornou renovaci. Toto rozhod-
nutí bylo navíc následně podpořeno faktem, že stáří 
poraženého dubu, ze kterého byly dveře zhotoveny da-
tovali odborníci na základě rozboru úlomku dřeva na 
rok 1642. Vzhledem k  tomu, že odhadovaná cena za  
renovaci tenkrát začínala na částce 100.000, - Kč,  
nebylo možné ji z finančních důvodů uskutečnit.  

Na základě rady tehdejšího pana děkana Fišera byla 
v roce 2008 instalována před historické dveře kovaná 
mříž, která vyřešila v létě větrání kostela a také umož-
nila nahlédnout do lodi kostela mimo obřady.  S rozvo-
jem turistického ruchu v Němčičkách přibývalo turistů, 
kteří se chtěli do kostela podívat. Kovanou mříž zho-
tovila firma ze Starovic za 30.000, - Kč, což byla v po-
ptávkovém řízení nejnižší cena. Dalšími oslovenými 
bylo umělecké kovářství Nový Oldřichov (50.000, -Kč) 
a umělecké kovářství Těšany (40.000, -). Finančně bylo 
zhotovení mříže pokryto zčásti dotací, ale především 
vyhlášenou sbírkou mezi farníky.

Za farní společenství  
Boleslav Kopřiva

Co předcházelo 
renovaci kostelních 

dveří, o které jste se 
dočetli v předchozím 

čísle NČ.

hou volně pohybovat, v Němčičkách moc není, takže 
chceme vybudovat něco právě pro ně. Proto plánu-
jeme vytvořit takové místo, na kterém budou nějaké 
hry, prolézačky a pískoviště,“ prozrazuje plány před-
seda družstva. Vzniknout by měla rovná a udržovaná 
travnatá plocha, kde budou mít rodiče své dětičky pod 
kontrolou. 

I přes velké plány a novinky se v zemědělském družstvu 
věnují běžným každoročním činnostem spojených s pří-
chodem sklizně úrody. „Vylahvováváme sklep, chys-
táme se na vinobraní 2023, což vypadá velice slibně, 
letos jsme vysazovali nové vinice a udělali jsme dobře, 
protože bylo dost vody, což je potřeba. Zároveň oslo-
vujeme současné odběratele, abychom si ověřili zá-
vazky, které jsme si dříve slíbili, protože tlak na cenu 
surovin bude letos velký,“ předpokládá Ludín. „Sna-
žíme se také neustále modernizovat a digitalizovat. Ak-
tualizovali jsme webové stránky, vytvořili nový e-shop, 
který je přehlednější a přístupnější potenciálním zákaz-
níkům,“ pokračuje ve výčtu plánovaných novinek.

Obměnou projdou i poutače před družstvem, které 
mají být díky svému vzhledu a přehlednosti krokem ku-
předu. V areálu znovu obnovila svou činnost také ko-
várna, která je otevřená každému, kdo potřebuje na-
brousit motyky, pluhy či jiné zemědělské nářadí. 

-slam-
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K roužek stolního tenisu začal poprvé fungovat ve 
školním roce 2014/2015. Byl založen a stále fun-
guje ve spolupráci s TJ Sport, protože jsme za-

čínali na stolech pořízených právě tělovýchovou. Dnes 
už máme díky sponzorům a obci dva vlastní nové stoly, 
stejně jako naše vlastní trička a dresy. K dalšímu vyba-
vení patří robopong – robot na házení míčků, který nám 
pořídila TJ. Začátečníci se na něm učí vidět a trefit mí-
ček, ti starší rychlost, postřeh a pohyb, všichni pak jistotu  
a přesnost úderů. 

Kromě TJ Sport patří k našim nejvýznamnějším sponzo-
rům Vinařství Komárek, které nás podpořilo v našich za-
čátcích. Každým rokem nás také sponzoruje Vinný bar 
Hulata. V neposlední řadě samozřejmě děkujeme i obci 
a všem, kteří nám přejí a jakkoli nás podporují. Velký dík 
patří i rodičům našich hráčů, především řidičům, kteří  
si udělají čas a děti vozí na zápasy.

Děti se v kroužku průběžně mění. Jsou to žáci naší ZŠ  
a MŠ, a ti, kteří pak už odchází jinam do školy, jsou s námi 

Stolní tenis mohou děti v Němčičkách 
hrát od roku 2014.

V letošním roce měl kroužek 12 členů.

Zapálení sportovci absolvují každý rok 
pingpongové soustředění ve Strážnici.

Oblíbeným zakončením sezóny je závěrečný 
turnaj s předáváním cen a občerstvením.

Stolní tenis je v Němčičkách dlouhodobě oblíbeným sportem, ve kterém se našim sportovcům navíc výborně 
daří. O tom, jak se daří vést k tomuto sportu mladé hráče, píše vedoucí kroužku Pavlína Hyclová.

Kroužek stolního tenisu

Na závěr každého školního roku pořádáme náš závě-
rečný turnaj, na kterém jsou děti rozděleny do skupin,  
a pokud ještě nehrají zápasy, tak mají různé soutěžní 
úkoly (např. kolik správných podání z  deseti, kolikrát 
spadne míček při udržení na pálce ve slalomu kolem 
stolů, pinkání na místě na pálce apod.). Po utkáních jim 
předáme ceny a občerstvením ukončíme den, a tím celý 
tréninkový školní rok. 

Ráda bych, aby si děti stolní tenis oblíbily, neopustili ho, 
a aby dosahovaly hráčských úspěchů jak v  soutěžích, 
tak i jen tak doma. Příští školní rok budeme rádi, když 
nás navštíví a budou s námi trénovat další malí zapálení  
zájemci o hru.

Pavlína Hyclová

dál coby členi TJ. Na tréninky se sejde  
i 12 dětí, ale dost z  nich zapomíná bohu-
žel i na omluvu, a to hlavně na jaře, kdy je 
láká sluníčko na hry ven. Se staršími hra-
jeme okresní soutěž dorostu. Naší nejlepší 
hráčkou je Bára Ovesná, která už vypomáhá  
a jezdí hrát za muže.

Každým rokem jezdíme v květnu na sou-
středění stolního tenisu ve Strážnici. Toto 
soustředění pořádají sportovní kluby Ku-
novice a Bílovice. Nás tam začlenila Sára  
Šíblová, která tam začala jezdit v roce 2012 
a sama už hraje za Hodonín. Je naším vel-
kým vzorem. Ve Strážnici máme dvakrát 
denně trénink, jeden den se dopoledne 
jede plavat do Hradiště, je možnost na-
vštívit skanzen nebo absolvovat projížď ku 
po Baťově kanálu, ve volných chvílích ko-
peme na hřišti nebo jdeme na individuální 
trénink. Od roku 2016 na soustředění jezdí  
už děti našeho kroužku. 
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A čkoliv je jarní festival v  takové podobě, v  jaké 
jej zažíváme poslední dva roky, novinkou, už 
si našel své oblíbence. Dříve se jednalo o sa-

motný košt hodnocených vín, nyní je spojen také s ple-
tením pomlázek, což se ukázalo jako skvělý tah. „Chtěli 
jsme ten košt pojmout trochu komplexněji, proto jsme 
oslovili místní chasu. Domluvili jsme se, že košt spojíme 
s pletením pomlázek, jak malých, tak té velké, a to se 
nám osvědčilo. Mohou tak přijít i rodiče s dětmi, užít si  
cimbálky, vína a dát si uzenou cigáru. Myslím, že jsme 
udělali dobře, děláme ty akce víc širokospektrální, což 

Druhý ročník jarního koštu v novém kabátu se vinařům 
i letos osvědčil a už se začínají pomalu chystat na další, 
ten největší, letní festival, který je tradičně spojený 
se scénkou zarážení hory. Kromě toho vymýšlí další  
způsoby, jak zvelebit obec a přispět k  lepšímu vyžití 
jak místních, tak turistů.

Foto: Natálie Stávková

Vinaři pokračují v sezonních 
akcích i zvelebování obce

znamená, že nejsou jen o víně, ale také o té 
kultuře, aby návštěvníci mohli i něco zažít,“ 
pochvaluje si předseda spolku David Ludín. 

Teď už se pomalu začínají připravovat 
na letní festival, který letos připadá na  
1. a 2. září a je ze všech čtyř akcí nazva-
ných podle ročních období nejnavštěvo-
vanější. „V pátek od 18 hodin tradičně  
předvedeme scénku zarážení hory, s  tím, 
že letos bude program na nádvoří kultur-
ního domu obohacen také o zpívání mu-
žáků, které v  rámci putování po Modrých 
horách letos padlo na Němčičky. Druhý 
den budou od 10. hodiny dopoledne  
otevřené sklepy místních vinařů a potom 
budou moci všichni návštěvníci pokračo-
vat na burčákovou zábavu na místním kou-
pališti,“ připomíná tradiční harmonogram 

letního festivalu vína Ludín. Letos se ještě scénka zná-
zorňující zarážení hory ponese ve stejném duchu jako 
v minulých letech, příští rok vinaři plánují novinku. „Na 
příští rok chystáme velké překvapení, sáhli jsme do mi-
kulovského archivu, kde jsme objevili úžasné historické  
materiály týkající se Němčiček, a právě zarážení hory,“ 
předesílá tajemně předseda spolku. 

Kromě obdělávání vinohradů se vinaři letos pustí ještě 
do jiné úctyhodné práce – instalování nových turistic-
kých cedulí, které se budou nacházet na všech důležitých  
rozcestích. Podle typu místa budou odlišeny barvou  
a dávají si za cíl usnadnit orientaci v naší obci. 

-slam-
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